
Protokół Nr XXII /07 
 z XXII  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrołęki 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ostrołęce przy Placu Bema 3 w dniu 
13 listopada 2007 r. 
Na sesji w dniu 13 listopada 2007 roku podjęto następujące uchwały: 
• Uchwała Nr 129XXII /2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie powołania radnego 

Miasta Ostrołęki, 
• Uchwała Nr 130/XXII /2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie zmian w budŜecie 

Miasta Ostrołęki na 2007 rok, 
W dniu 13 listopada 2007 r., w sesji uczestniczyło 18 radnych.  
Nieobecni usprawiedliwieni: Tadeusz Giers, Grzegorz Płocha, Marek Sutnik 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył XXII nadzwyczajną sesję Rady 
Miasta. Powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydent Miasta Magdalenę 
Kielewicz-Kaczyńską, Wiceprezydenta Miasta Pawła Stańczyka, wszystkich zaproszonych 
gości, przedstawicieli prasy oraz Radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - 
załącznik do protokołu/.  
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak na sekretarza obrad zaproponował Radnego 
Lesława Chojnowskiego. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zaproponował wprowadzenie pod obrady 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Miasta Ostrołęki jako punkt 3a. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało – 0 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budŜecie Miasta 

Ostrołęki na 2007 rok, 
Skarbnik Miasta BoŜena Gutowska-Jezierska – przedstawiła projekt uchwały 
1. Zwiększa się plan dochodów budŜetowych miasta Ostrołęki na 2007 rok, o kwotę 

łączną - 26.250 zł, zrealizowanych w poniŜszych placówkach oświatowych oraz 
przekazanych na konto UM: 

1/ I Liceum Ogólnokształcące – zwiększa się plan dochodów o kwotę 24.600 zł – w 
dziale 854, rozdział 85410-Internaty i bursy szkolne (z tego: § 0750-11.000 zł,  

     § 0830-13.600 zł), które przeznacza się na uzupełnienie brakujących wydatków w 
tym rozdziale - na zakup materiałów i wyposaŜenia (§ 4210) - 24.600 zł, w celu 
zakupu: kołder, pościeli i koców oraz szaf ubraniowych - do sal sypialnych, 

 
2/ Zespół Szkół Nr 3 – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.650 zł – w dziale 801, 

rozdział 80101-Szkoły podstawowe (z tego: § 0750-1.500 zł, § 0920-50 zł, § 0970-
100 zł), które przeznacza się na uzupełnienie brakujących wydatków w tym rozdziale 
- na zakup materiałów i wyposaŜenia (§ 4210) - 1.650 zł (zakup środków czystości 
oraz artykułów biurowych, 

 
 



2. Dokonuje się przesunięć w planie zadań inwestycyjnych na 2007 rok, na kwotę 
30.000 zł, jak niŜej: 
1/ zmniejsza się plan wydatków na zadaniu, pn. Remont zabezpieczenia antykorozyjnego 

mostu Madalińskiego przez rzekę Narew – o kwotę 30.000 zł oraz zmniejsza się o tę 
kwotę nakłady inwestycyjne (dział 600, rozdział 60015, § 6050); Zadanie zostało 
zakończone i pozostały niewykorzystane środki, 

2/ zwiększa się plan wydatków na zadaniu, pn. Przebudowa ul. Gomulickiego, Gołębiej, 
przygotowanie dokumentacji na przebudowę ul. Skrytej, zgodnie z „Lokalnym 
Programem Rewitalizacji dla Obszaru Starego Miasta i Fortów Bema Miasta 
Ostrołęki” – o kwotę 30.000 zł oraz zwiększa się o tę kwotę nakłady inwestycyjne 
(dział 600, rozdział 60016, § 6050); W związku z robotami dodatkowymi, jakie 
wystąpiły przy budowie ulicy Gomulickiego, niezbędne było uzupełnienie planu. 

3. Dokonuje się zmian w tabeli inwestycyjnej „Wydatki inwestycyjne w roku 
budŜetowym 2007 oraz na programy wieloletnie”, porządkujących plan wydatków na 
zadaniach inwestycyjnych w roku 2008 oraz  latach następnych, jak niŜej: 

1) Na zadaniu „Przebudowa drogi krajowej Nr 61 ” : 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 1.330.000 zł,  
- zwiększa się wysokość wydatków w 2009 roku do kwoty 4.000.000  zł,  

2) Na zadaniu „Przebudowa ul. Witosa z kanalizacja deszczową (odcinek drogi nr 627)” 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2005-2010 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 16.500.000 zł 
- zwiększa się wysokość wydatków: na 2008 rok  do kwoty  1.000.000  zł, na 2009 rok 

do kwoty 6.700.000 zł,  
3) Na zadaniu „Przebudowa drogi Nr 627 z kanalizacją deszczową – ul. Ostrowska i ul. 

Słowackiego” 
- ustala się okres realizacji programu na lata 1995-2013 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 300.000  zł,  
- zwiększa się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty 4.000.000 zł,  

4) Na zadaniu „Przebudowa drogi krajowej Nr 53 ”: 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 12.000.000 zł 
- zwiększa się wysokość wydatków: na 2008 rok do kwoty 300.000 zł, na 2009 rok do 

kwoty 4.000.000 zł,  
5) Na zadaniu „Przebudowa nawierzchni drogowej w ul. Sienkiewicza”: 

- ustala się okres realizacji programu na lata  2007-2011 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 rok do kwoty 70.000 zł,  

      6)   Na  zadaniu „Budowa drogi dojazdowej do działek przy ul. 11 Listopada 121, 121A”: 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2007-2009 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 300.000 zł 
- wprowadza się do wydatki na 2009 rok z kwotą 190.000 zł 

7) Na zadaniu „Budowa infrastruktury technicznej przy udziale mieszkańców”: 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 2.200.000 zł, 

      8)  Na  zadaniu „Budowa ul. Łęczysk”: 
- ustala się  okres realizacji programu na lata 2003-2010 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 1.958.000 zł 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok  do kwoty 200.000  zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok  z kwotą  850.000  zł, 

      9) Na zadaniu „Remont ulicy H. Sawickiej” : 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2006-2009 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 100.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 95.000  zł, 

 



     10) Na zadaniu „Opracowanie ewidencji dróg” : 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2001-2008 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 528.200 zł 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2008 rok z kwotą 150.000  zł, 

     11) Na zadaniu „Budowa ul. Korczaka” : 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2005-2010 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 5.000.000 zł 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty  500.000  zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok  z kwotą  2.500.000  zł, 

     12) Na zadaniu „Budowa ul. Padlewskiego do granic miasta z Gm. Olszewo-Borki z 
przebudową geometrii skrzyŜowania ul. Padlewskiego z ul. Sierakowskiego”: 

- ustala się okres realizacji programu na lata 2006-2009 
- skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok  z kwotą 785.900 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 785.900 zł 

     13) Na zadaniu „ Budowa ul. Rolnej – włączenie do obwodnicy  i ul.Goworowskiej”: 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2006-2009 
- skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok  z kwotą 892.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 892.000 zł 

     14) Na zadaniu „ Budowa ul. Spokojnej”: 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2007-2009 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 1.000.000 zł 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 210.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 590.000 zł 

     15) Na zadaniu „ Budowa parkingu przy ul. Szwedzkiej”: 
- ustala się okres realizacji programu na lata 2007-2009 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 400.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 230.000 zł 

     16) Na zadaniu „Budowa budynku socjalnego przy ul. Legionowej  na os. Wojciechowice” 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 4.800.000 zł 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 1.300.000  zł, 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty 3.500.000  zł, 

17) Na zadaniu „Modernizacja targowiska przy ul. Targowej i Zawadzkiego”: 
 - skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok o kwotę  250.000 zł, 

18) Na zadaniu „Boisko sportowe przy Szkole Podstawowej Nr 10”: 
- ustala się lata realizacji programu 2005-2007, 
- skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok  z kwotą   500.000 zł, 

19) Na zadaniu „Dokończenie budowy bloku Ŝywieniowego przy Szk. Podst. Nr 10”: 
-  ustala się lata realizacji programu 2007-2009, 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok  do kwoty  500.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok  z kwotą  940.000 zł, 

20) Na zadaniu „Termomodernizacja obiektu ZSZ Nr 2 z internatem”: 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok  do kwoty  940.000 zł, 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty  1.176.000 zł, 

21) Na zadaniu „Remont dachu budynku CKP”: 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok  do kwoty  200.000 zł, 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty  1.176.000 zł, 

    22) Na zadaniu „Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Kopernika i ul. Sienkiewicza”: 
- ustala się lata realizacji programu 2007-2008 
- zmniejsza się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 2.000.000 zł 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty  2.000.000  zł, 
- skreśla się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 603.692   zł, 



     23) Na zadaniu „Modernizacja i rozbudowa systemu dostawy wody”: 
- zmniejsza się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 505.000 zł, 

   24) Na zadaniu „Modernizacja i rozbudowa systemu odbioru ścieków w Ostrołęce i gm. 
Olszewo-Borki”    

            - wprowadza się wysokość wydatków w 2008 roku z kwotą 228.624 zł 
    25) Na zadaniu „Modernizacja i rozbudowa systemu odbioru ścieków: 

- zwiększa się wysokość wydatków w 2008 roku do kwoty 670.000 zł 
    26) Na zadaniu „Wymiana pokryć dachowych z eternitu wraz z utylizacją”: 

- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 130.000 zł 
    27) Na zadaniu „Stacja segregacji odpadów komunalnych m. Ostrołęki i gm. powiatu 

ostrołęckiego”: 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 21.935.000 zł 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 400.000  zł, 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty 6.000.000 zł, 

      28) Na zadaniu „Przebudowa sieci cieplnej w ul. Korczaka”: 
- ustala się okres realizacji programu – 2007 rok 
- skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok z kwotą 850.000 zł, 

    29) Na zadaniu „Przebudowa sieci cieplnej w ul. Korczaka”: 
- ustala się okres realizacji programu – 2007 rok 
- skreśla się wysokość wydatków na 2008 rok z kwotą 850.000 zł, 

    30) Na zadaniu „Budowa wielofunkcyjnej bazy turystyczno-rekreacyjnej”: 
- zwiększa się łączne nakłady inwestycyjne do kwoty 32.000.000 zł 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 2.000.000 zł, 
- zwiększa się wysokość wydatków na 2009 rok do kwoty 10.000.000 zł, 

     31) Na zadaniu „Budowa pełnowymiarowych boisk piłkarskich przy ul. Witosa 1”: 
- ustala się lata realizacji programu – 2007-2009 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 1.000.000 zł, 
- wprowadza się wysokość wydatków na 2009 rok z kwotą 2.650.000 zł, 

     32) Na zadaniu „Termomodernizacja budynku hotelowego MOSiR przy ul. Witosa”: 
- zmniejsza się wysokość wydatków na 2008 rok do kwoty 220.000 zł, 

Prezydent Miasta Janusz Kotowski – poinformował, Ŝe dzisiajsza uchwała porządkuje 
pewne sprawy Ŝeby moŜna było w terminie przedłoŜyć Radzie Miasta budŜet. Projekt 
budŜetu, który zostanie przedłoŜony, bez wątpienia będzie budził róŜne pytania i dyskusje. 
Zwłaszcza na komisjach merytorycznych będziemy się zastanawiać czy rozwiązania 
zaproponowane są najlepsze czy teŜ naleŜałoby jeszcze je zmieniać. Dzisiaj Ŝeby moŜna było 
złoŜyć projekt budŜetu w terminie musimy taką porządkującą uchwałę przedłoŜyć. Dlatego tą 
główną dyskusję powinniśmy odbyć po przedłoŜeniu budŜetu radzie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał, czym jest spowodowane to, Ŝe po raz kolejny jest 
zwoływana sesja Rady Miasta w trybie nadzwyczajnym, co uniemoŜliwia dyskusje                        
o poprawkach budŜetowych na komisjach, 
Mecenas Janusz Kobyliński – poinformował, Ŝe zgodnie z artykułem 20 ustawy                            
o samorządzie gminnym, przewodniczący obowiązany jest w ciągu siedmiu dni zwołać sesję 
na wniosek Prezydenta, 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – poinformował, Ŝe podziela pogląd, Ŝe zwłaszcza 
zmiany w budŜecie powinny być przedyskutowane na komisjach merytorycznych, ale projekt 
budŜetu, który obecnie jest przygotowywany wymaga takiego porządkowania, które jest 
przedstawione. Podjęcie tej uchwały w innym trybie spowodowało by, Ŝe nie udało by się 
złoŜyć projektu budŜetu w terminie, który musi być złoŜony do 15 listopada, czyli za dwa dni. 
Radny Ryszard Sidorzak – zapytał jak się tytuł tej uchwały, który mówi, Ŝe są to zmiany                                
w budŜecie na 2007, ma do tego co tak szeroko przedstawiła Pani Skarbnik. Zmiany 



dotyczące roku 2007 są w kwotach około 30 tys. złotych, reszta materiału są to zmiany WPI. 
Dla mnie jest to materiał nieczytelny. Dlaczego nie ma wyjaśnienia, Ŝe gdzieś zostają środki                  
i dlatego są przesunięte. Dlaczego nie ma wyjaśnienia jakie są przeroby na daną chwilę w 
tych inwestycjach.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – wszystko się zgadza, tylko miejsce na taką dyskusję 
jest w naszym rozumieniu róŜne. śeby przedstawić projekt budŜetu, który będzie zawierał te 
propozycje musimy te uporządkowanie zrobić. I jeśli konkretne uwagi, które są dzisiaj 
postawione będą w trakcie dyskusji nad projektem budŜetu, to będziemy szukać rozwiązania 
takiego, Ŝeby rada mogła zaakceptować projekt, który będzie przedstawiony. Ale Ŝeby go 
przedstawić muszą być te uporządkowania zrobione. 
Radny Ryszard Sidorzak – zapytał czy Pani Dyrektor Bednarczyk mogłaby przedstawić 
trochę szerzej potrzeby zdjęcia z tych zadań o których dzisiaj mówimy, środków 
finansowych, 
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe tu nie ma wieloletniego planu inwestycyjnego. To 
jest tabela z budŜetu miasta na rok 2007. Gdyby Prezydent wprowadził to na sesję                             
z budŜetem, byłaby to taka mieszanka, Ŝe nikt by nie pojął o co chodzi. Brakuje tylko jednej 
rzeczy i tu miałbym wniosek do Pana Prezydenta, Ŝeby urzędnicy, przy przygotowywaniu 
uchwały pisali, dlaczego np. przesuwa się ulicę Padlewskiego z 2008 na 2009 rok. To jest 
związane z wielką inwestycją, modernizacji oczyszczalni Ostrołęka – Olszewo-Borki                       
i dlatego nie moŜna robić ulicy Padlewskiego bo trzeba najpierw kanalizację połoŜyć. 
PoniewaŜ nie będzie to moŜliwe w 2008 roku to dobrze, Ŝe Prezydent to porządkuje. JeŜeli 
Pan Prezydent przedłoŜy projekt budŜetu na rok 2008, to sobie nie wyobraŜam, Ŝeby w tabeli 
miał nas okłamywać. Następnym razem przy zmianach opisowych Ŝeby była dodatkowo 
informacja, dlaczego zmienia się, przesuwa jakieś środki, Ŝeby wszystko było jasne, co 
dotyczy tych przesunięć. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał, na czym zaoszczędzono 30 tys. złotych podczas 
remontu mostu Madalińskiego oraz, Ŝe na komisji Rewizyjnej w dniu 5 października został 
złoŜony wniosek, aby dokonać kontroli zakresu wykonywanych prac oraz wnikliwej analizy 
kosztów w związku z zakończeniem inwestycji pt. Remont zabezpieczenia antykorozyjnego 
mostu Madalińskiego i odpowiedzi nie ma do dnia dzisiejszego. 
Skarbnik Miasta BoŜena Gutowska-Jezierska – to, Ŝe pracujemy nad tymi zmianami                    
w takim trybie to jest wymóg Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dlatego, Ŝe budŜet nowy 
trzeba złoŜyć do 15 listopada, to taki tryb był niezbędny, bo wcześniej inwestycje nie 
wiedziały ile jeszcze w tym roku  zdołają zrobić. Natomiast, jeŜeli chodzi o sprawy opisowe, 
to zmiany dotyczą roku 2007 i w tym momencie jest to tabelka, która jest załącznikiem i tylko 
chodzi o sprawy porządkujące. Zamierzeniem tej uchwały jest tylko to, Ŝeby RIO przyjęło 
nasz nowy budŜet na 2008 rok.  
Radny Tadeusz Kaczyński – ja rozumiem, Ŝe są terminy i jest konieczność złoŜenia budŜetu 
w terminie. Tu zgadzam się z Panem Prezydentem, Ŝe zmiany proponowane w tym projekcie 
uchwały są to zmiany kosmetyczne. Ale po 10 miesiącach rosną nam dochody, ale w znacznie 
większym stopniu rosną nam równieŜ wydatki i dlatego ten deficyt budŜetowy jest znaczny. 
W tej chwili w propozycjach mamy kwotę 21 milionów złotych, natomiast załoŜenia były na 
kwotę ponad 37 mln. Więc czy oby nie będzie w przyszłym roku jakiejś stagnacji                            
w inwestycjach, poniewaŜ te kwoty się znacznie róŜnią. Dla przykładu, przebudowa drogi 627 
- były załoŜenia, Ŝe będzie to kwota 2 mln zł. a w tej chwili jest to kwota 300 tys. złotych. 
TakŜe dlaczego tego zadania w przyszłym roku realizować nie będziemy bo co moŜna zrobić 
za taką kwotę. Nie budujemy mieszkań socjalnych. Mówi się o tym od lat. Są zapisywane 
środki w budŜecie, natomiast niewiele się w tym temacie dzieje. Były środki zaplanowane na 
rok 2008 w kwocie 2 mln zł. a w tej chwili juŜ jest propozycja 1,3 mln. i teŜ nie wiadomo jak 
będzie z realizacją i wykorzystaniem tych środków. W inwestycjach pojawiło się kilka 
nowych zadań, których Ŝeśmy wcześniej nie planowali natomiast są one realizowane np. 



pomost pływający dla wędkarzy – 150 tys.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – zastanawiam się dlaczego brakuje miedzy nami 
komunikacji. Podkreślam, Ŝe są to porządkujące sprawy i będziemy dyskutować nad 
projektem budŜetu wtedy gdy ten projekt będzie złoŜony. Natomiast wraca uporczywie 
problem tych zapisów. śeby się strony w budŜecie zgodziły musimy pewnych zapisów 
dokonać.  
Dyrektor Wydziału Inwestycji Maria Bednarczyk – rozliczenie z remontu mostu nie 
zostało jeszcze zakończone i zgodnie z rozliczeniem wykonawcy koszty są niŜsze niŜ 
przewidywała umowa. TakŜe na pewno będą środki wolne i ta kwota 30 tys. pochodzi między 
innymi z tych środków wolnych, przewidzianych w rozliczeniu samego wykonawcy do 
zmniejszenia. Rozliczenie jest w trakcie wyjaśnienia przez nadzór inwestorski. Zostały 
wykonane roboty zamienne oraz został zmniejszony zakres wykonanych robót, dlatego są te 
oszczędności. Nie został wykonany remont dwóch dylatacji, tylko roboty remontowe 
zabezpieczające. Kwota ogólna zmniejszenia wynagrodzenia przedstawiona w rozliczeniu 
końcowym przez wykonawcę wynosi około 100 tys. i z tej kwoty właśnie te 30 tys. jest 
zaproponowane jako przesunięcie na zadanie Gomulickiego. Jak równieŜ zamiast rusztowań 
warszawskich wprowadzono tzw. wyciąg kołowy, który powodował, Ŝe ruch mógł trwać non 
stop praktycznie i tu były znaczące oszczędności. 
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – rozliczenie inwestycji jest na ukończeniu. Wiele 
jest wątpliwości, które w tej chwili wyjaśniamy z inspektorem nadzoru. Po wyjaśnieniu tych 
wątpliwości inwestycja zostanie zakończona.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe pamięta oczywiście wyniki prac 
Komisji Rewizyjnej i jak tylko zostanie wszystko podsumowane to wówczas taka odpowiedź 
dla Komisji Rewizyjnej przedstawi. 
Radny Dariusz Bralski – zapytał o zmniejszenie nakładów finansowych na dojazdową ulicę 
11 Listopada 121, 121a. Jest nie dobrze, Ŝe udało się tym mieszkańcom wywalczyć naprawę 
dojazdu do ich posesji i juŜ zaczyna się zmniejszać nakłady. Z informacji, które posiadam od 
tych mieszkańców dosyć długo oczekują na naprawę tej drogi. Było to obiecane w 2007 roku. 
Trzeba uporządkować tematy budŜetowe, ja to rozumiem. Ale jeŜeli jakieś środki się znajdą 
to Ŝeby w pierwszej kolejności spróbować przeznaczyć te pieniądze na to zadanie.  
Radny Ryszard Sidorzak – jeŜeli popatrzymy na stronę 11, chodzi o przykład remontu 
dachu budynku CKP. JeŜeli mamy nakłady 390 tys. i na 2008 zostają zmniejszone do 200 tys. 
a kwota na 2009 rok rośnie nam z 360 tys. do 1.176. mln. To jest to dla mnie jakiś niepokój, 
bo nie mam wyjaśnienia takiego wzrostu tych nakładów. Bo jeŜeli z niecałych 400 tys. zł. 
kwota wydatków rośnie do prawie 1.176 mln, to powinniśmy mieć jakieś drobne wyjaśnienie 
w tej sprawie.  
Radna Maria Rochowicz – zapytała jak te sprawy porządkujące będą skutkować na rok 
następny. Obserwując strukturę zmian w budŜecie, moŜna zauwaŜyć kwotę wydatków 
inwestycyjnych na oświatę ponad 2 mln zł. Korzystając z tego, Ŝe jesteśmy w trakcie 
przygotowań do prac budŜetowych moŜna zwrócić uwagę na taki wzrost budŜetu na oświatę. 
Wynika z tego, Ŝe będziemy mieli w tym roku budŜet na poziomie ponad 67 mln. Ja 
sprawdzałam jak to wygląda w innych miastach. Jaka jest skala subwencji i dokładania 
środków miasta i tak np. w ŁomŜy - subwencja wynosi 60 mln. a miasto dokłada tylko 4 mln. 
U nas jest tak, Ŝe subwencja wynosi 57, 58 mln. a miasto dokłada prawie 10 mln. a to jest 2,5 
raza więcej. Dlatego chciałam korzystając z tego czasu zwrócić uwagę, Ŝe potrzeby miasta to 
nie tylko oświata, bo mamy bardzo niskie wydatki na promocję, szczególnie na promocję 
gospodarczą i wiele innych działów gdzie potrzeba tych wydatków więc moŜna zastanowić 
się nad dalszym rozciąganiem tego oświatowego budŜetu.  
Radny Wojciech Zarzycki – zapytał o zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym – 
budowa ulicy Łęczysk. Czy zmniejszenie nakładów inwestycyjnych w roku 2008 związane 
jest z budową kanalizacji w ramach projektu systemu odbioru ścieków. 



Radny Lesław Chojnowski – oświadczył, Ŝe nie będzie głosował za uchwałą, poniewaŜ ma 
następujące wątpliwości np. remont budynku ZSZ Nr 1. Okres realizacji 2006 – 2010                           
o łącznych nakładach inwestycyjnych 1.198.900 zł.. Środki miasta 621.752 zł. w 2007 roku i  
koniec. Nie wiadomo czy się środki zdejmuje i skąd lub czy jest to zadanie skreślone, 
przerwane. 
Radny Adam Kurpiewski – zapytał o modernizację targowiska przy ulicy Targowej. Skreśla 
się wysokość wydatków na 2008 rok o kwotę 250 tys. Wiec czy to zostało zrealizowane w 
roku 2007 czy w ogóle nie będzie realizowana ta pozycja. Według tego materiału nie moŜna 
tego określić. Oraz zadanie „Stacja segregacji odpadów komunalnych”. Tu nie wiadomo, 
dlaczego zmniejsza się kwotę wydatków na 2008 rok do kwoty 400 tys. To jest praktycznie 
oddalanie realizacji tej inwestycji.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – moŜemy kontynuować dzisiejszą rozmowę na 
zasadzie poszczególnych punktów. Tylko nic przez to nie osiągniemy. Problem dzisiaj 
rozgrywa się w kwestii, czy będzie moŜliwe wypełnienie obowiązku, który ma Prezydent 
Miasta, czyli złoŜenia projektu budŜetu w odpowiednim czasie, czy teŜ mamy dyskutować 
nad sprawami do których tak czy inaczej wrócimy.  
Radny Rafał Dymerski – wyjaśnił, Ŝe budŜet, który biedzie przedłoŜony przez Prezydenta to 
będzie tzw. prowizorium, ale nazywamy go budŜetem Ŝeby Rada Miasta mogła 
funkcjonować. Pod dochody jakie mamy dzisiaj trzeba przystosować wydatki. Nie wolno                 
w budŜecie zapisać fikcji, bo mamy przyrzeczenie, Ŝe z Urzędu Marszałkowskiego 
dostaniemy środki np. 20 mln na segregację. One będą mogły być wniesione do dochodu, gdy 
przyjdą i wtedy Pani Skarbnik przedłoŜy nam zmiany w budŜecie. BudŜet Państwa oraz 
województwa będzie ustalany w pierwszym kwartale. Natomiast Prezydent Ŝeby mógł 
wystąpić o środki to powinniśmy, do grudnia uchwalić budŜet Ŝeby być pierwszym                            
o pieniądze do marszałka, wojewody czy ministerstwa.  
Radna Maria Rochowicz – złoŜyła formalny wniosek o zamknięcie dyskusji                            
i przystąpienie do głosowania. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – złoŜył wniosek o nie kończenie dyskusji. 
Głosowanie wniosku Radnej Marii Rochowicz: 
Za – 9 
Przeciw – 8 
Wstrzymało się – 1 
Dyskusja została zamknięta. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta w sprawie zmian w budŜecie Miasta Ostrołęki na 2007 rok, 
Za – 13 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 4 
5. Oświadczenia radnych 
Głosów w dyskusji nie było. 
6. Komunikaty i sprawy organizacyjne 
Radny Lesław Chojnowski – poprosił Ŝeby sesje odbywały się w terminach wcześniej 
przewidzianych. Ustaliliśmy kiedyś, Ŝe sesje będą się odbywać w czwartki. Dlatego przy 
ustalaniu kalendarza dobrze by było przestrzegać tych terminów, bo w inne dni są czasami 
trudności w uczestniczeniu w sesjach. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – nie tak dawno Rada Miasta Ostrołęki przyznała tytuł 
honorowego ostrołęczanina Panu Pułkownikowi Kazimierzowi Draczyńskiemu jak równieŜ 
odznakę honorową „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”. Pan Pułkownik Kazimierz Draczyński 
pseudonim „Sokół”, postanowieniem z dnia 18 października 2007 roku Prezydenta RP Lecha 
Kaczyńskiego, został mianowany na stopień Generała Brygady. W ostatnią niedzielę w święto 
niepodległości zostały mu przekazane insygnia generalskie. Na ręce Przewodniczącego Rady 



przekazuje kopie decyzji Prezydenta RP. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poinformował, Ŝe Wojewoda Mazowiecki 
powiadamia o obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego i w tym celu trzeba 
skontaktować się Kancelarią Rady Miasta. Wymienił nazwiska radnych, którzy tego jeszcze 
nie uczynili.  
Zaprosił przewodniczących komisji, szefów klubów, prezydium Rady Miasta na 14 listopada 
do sali 104 na spotkanie organizacyjne przed kolejną sesją - godz. 16.15. 
7. Sprawy róŜne 
Radna Magdalenia Jaworowska – w związku z otrzymaną negatywną odpowiedzią                    
w sprawie przeniesienia terapii zajęciowej „Motylki” przy ulicy Przemysłowej, gdzie mieści 
się równieŜ noclegownia, chciałam powiedzieć, Ŝe ubolewam nad tą decyzją poniewaŜ w tym 
samym budynku przebywają bezdomni, którzy w godzinach rannych muszą opuścić teren 
noclegowni a później odbywają się tam zajęcia z dziećmi niepełnosprawnymi. Warunki są 
beznadziejne. Dzieci korzystają z tych samych łazienek co bezdomni. Dobrze by było jednak 
zastanowić się, Ŝeby te pomieszczenie jednak się znalazło dla tych dzieci, bo te zajęcia nie 
powinny odbywać się w takich warunkach. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – problem nie jest skończony. Odpowiedź została 
przygotowana zgodnie z obecnymi moŜliwościami. Co do problemu nie mam wątpliwości, Ŝe 
stan jaki mamy obecnie nie jest doskonały. Na pewno w czasie niedługim pojawią się 
moŜliwości Ŝeby te warsztaty przenieść. Niestety na dzień dzisiejszy takiej moŜliwości nie 
ma. Sprawa nie jest dla nas obojętna i choćby dla Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, 
mamy nową propozycje lokalizacji. TakŜe MOPR-u jest planowane przeniesienie w całości 
na ulicę Halera. Wtedy będą nam się zwalniać pewne obiekty i bez wątpienia problem, który 
został poruszony postaramy się rozwiązać. 
Przewodniczący Osiedla „Łazek” Wojciech Parzychowski – zapytał o ulicę Padlewskeigo. 
Radny Rafał Dymerski – zapytał o ulicę Lelewela. Mieszkańcy proszą o jak najszybsze 
dokończenie remontu tej ulicy poniewaŜ od 1 stycznia wzrasta VAT na usługi budowlane                 
i mieszkańcy chcą pewne prace wykonać.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poinformował, Ŝe obsadzenie mandatu 
radnego po wygaśnięciu mandatu Radnego Pana Andrzeja Kani nastąpi na najbliŜszej sesji 
Rady Miasta. Osobą wskazaną przez Komisarza Wyborczego jest Pan Maciej Kleczkowski.  
8. Zakończenie obrad XXII  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Sesja trwała 1,50 godz.  
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